
Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes tirsdag den 24. januar 2023 kl. 

18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup- 

Berentzen (8D) og David Prammann Schrøder 

(9C) 

 

Fraværende: Mette de Fine Licht, Henrik og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette Klint blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

 

 Formanden 

 

Refleksioner fra møde i Det rådgivende 

Skoleorgan. 

Klubområdet bliver fremover et samlet tilbud med 

en fælles ledelse. Skolebestyrelsen ville gerne være 

blevet hørt. 

De nationale test bliver fremover lineære og 

kommer til at ligge i starten af skoleåret. 

Ift. kvalitetsrapporten bliver det fremover 

skolebestyrelsen, der skal komme med et oplæg til 

forvaltningen om, hvordan man skolen arbejder 

med kvaliteten. 



Elevplaner udgår og erstattes af en 

meddelelsesbog. 

 

 Skolen  

 

- Fritidstilbuddet i Dragør 

Skolens SFO-leder bliver udlånt 50 % til at 

udarbejde og igangsætte det nye tilbud. Det  

udfordrer skolen ledelsesmæssigt. 

- Oplæg om diagnoser til elever i 

udskolingen 

Hvis klasser gerne vil høre mere om 

diagnoser, skal eleverne rette henvendelse 

til deres lærer. Læreren retter så 

henvendelse til en pædagogisk leder, der så 

vil komme og høre om de specifikke ønsker 

klassen har, så der kan laves et præcist 

oplæg. 

- Skolens 50 års fødselsdag 

Planlægningsudvalg arbejder på sagen og 

eleverne inviteres med. 

- Intro-aften 10. kl. 

Løber af stablen onsdag den 1. februar. Vi 

håber at der kommer rigtig mange. I år har 

vi mange elever fra Dragør. 

10. klasserne underviser skolens yngre 

årgange i paddel, og det er meget populært. 

- TF og PLC 

Skolen arbejder med teknologiforståelse. 

Det er et kompleks område, f.eks. bare at 

skulle forholde sig til den nye chatfunktion 

ChatbotGPT.  

Eleverne prøver at programmere, 

diskussioner om moral og etik på nettet er 

også et tema, og PLC underviser desuden 5. 

klasserne i forskellige programmer, f.eks. 

minecraft education. 

Generelt er skolen godt med. 

Claus kommer med et oplæg til en 

diskussion i skolebestyrelsen om, hvordan 

forældre kan bakke om deres børn i 

teknologiforståelse. 

- Støtteforening 

Er måske ikke kommet helt så langt, som vi 

havde håbet. Foreningen inviteres til næste 

møde i skolebestyrelsen den 27/2. 

- Cromebooks 

Skolen får 387 cromebooks. Skolen er i 

proces med, hvordan de skal fordeles. En 

tanke er, at alle fra og med 6. årgang inkl. 

10. får en CB. Derudover vil der i de 



mindre klasser også være et forøget antal 

CB, så de lærer at bruge dem. 

- Affaldssortering 

Vi laver en forsøgsordning med 2-3 klasser, 

der i 2-3 uger bruger et nyt system. Med 

feedback fra forsøgsklasserne skalerer vi 

derefter op til resten af skolen, startende 

med indskolingen og slutter med 

udskolingen.  

 

 Lærerne 

 

Besparelser og usikkerheden omkring kommunens 

fortsatte besparelser på skoleområdet fylder en del 

for lærerne, og har gjort det et godt stykke tid. 

Der er også usikkerhed omkring det nye 

specialtilbud i Dragør Kommune, om hvordan det 

kommer til at køre. Om det bliver bedre eller 

dårligere end i dag. 

 

 Eleverne 

 

Problemer med adgang til Websites kan eleverne 

med fordel tage videre til FEDK. 

Kunne lyset på gangene og storrum dæmpes i 

starten af dagen primært i udskolingen? Skolen 

undersøger. 

Status på undersøgelse af køleskabe på skolen. 

109 elever har svaret fra og med 4. årgang. 

66% bruger aldrig køleskabet, ingen bruger det 

ofte.  

19 % vil gerne beholde køleskabet, 58 % behøver 

det ikke.  

Af dem der bruger det, bruger 20 % det mest om 

sommeren og 38 % bruger det hele året.  

Halvdelen af de adspurgte er ligeglade om klassen 

har et køleskab. 

Måske kunne 9. og også 8. årgang undvære deres 

køleskab. 

Vi tager punktet på næste møde med henblik på at 

træffe en beslutning om, hvad vi gør med 

køleskabene. 

 

 Udvalg Ikke noget at bemærke. 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

Her vil jeg henlede opmærksomheden på det netop 

afsluttede møde i Økonomiudvalget den 19. januar 

beslutningspunkt 5. Her har man fortaget en meget 

vigtig ændring af det nuværende koncept for 

økonomiopfølgning og overførselsregler 2023.  

 

Siden 2020 har Dragør Kommune anvendt et 

administrativt vedtaget koncept for 

økonomiopfølgning til brug for den løbende 



økonomistyring. Væsentligst heri er den 

økonomiske styringskæde – kaldet ”3-trins-

raketten” - med budgetansvar og opgaver for lokalt 

budgetansvarlige (trin 1), centerchef (trin 2) og 

direktion (trin 3) fastlagt. I konceptet er ligeledes 

beskrevet Økonomiafdelingens ansvar og opgave 

med den nødvendige processuelle understøttelse og 

konsoliderende økonomistyring. 

 

Der er nu foretaget en tilpasning af konceptet 

således, at den økonomiske styringskæde er 

udvidet med et ekstra trin – og fremadrettet derfor 

en ”-4 trins-raket”, hvilket jeg er utrolig glad for. 

Trin 4 betyder nu, at håndtering på tværs af alle 

sektorer i kommunen, ved særlige tilfælde, hvor 

størrelsen af merforbrug eller muligheden for at 

foretage afhjælpende handlinger ikke håndteres 

ved hjælp af trin 1-3 kan direktionen beslutte at 

gennemføre en fælles handlingsplan på tværs af 

alle sektorer. En handlingsplan på tværs af alle 

sektorer vil altid påkræve forelæggelse for 

Økonomiudvalget og politisk godkendelse. Ansvar 

for handlingsplaner på tværs af sektorer ligger hos 

kommunaldirektøren. I finder sagen under 

dagsordens punkt 5; 

https://dagsordener.dragoer.dk/vis?id=228e7938-

4310-4e53-be21-ba3e9e780a06 

 

Jeg er meget glad for at det er lykkes at få 

overstående politisk stemt igennem, for det øger 

mulighederne for at se hele kommunen som en 

helhed, og dermed hjælpe hinanden i de forskellige 

sektorer. Så hvis der f.eks. er et merforbrug på 

skole specialområdet, men et mindre forbrug på 

beskæftigelsesområdet, så er der nu mulighed for at 

have en reel drøftelse omkring en omfordeling, det 

var der ikke tidligere.      

 

5. Se hejsevæggen i idræt 10 min. 

Udskydes til næste møde 

 

6. Princip for idrætsundervisningen – 

del 2 

 

Bilag 1. Princip for badning ifm. idræt 

Princippet blev med enkelte rettelser godkendt. 

Eleverne kommer med forslag til, hvordan flere 

kan gå i bad. 

 

7. Høring af Styrelsesvedtægten for 

skoleområdet.  

Bilag 2. Høring styrelsesvedtægt skoleområdet 

Høringssvar udarbejdes 

30 min. 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdagsordener.dragoer.dk%2Fvis%3Fid%3D228e7938-4310-4e53-be21-ba3e9e780a06&data=05%7C01%7C%7C1bff543f7185499108b408dafe15bd39%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638101666568461843%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=6gZyBKePMjNFpvVmDIEaRHI0JBxXM2n%2Fzd%2FpUGg9iMI%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdagsordener.dragoer.dk%2Fvis%3Fid%3D228e7938-4310-4e53-be21-ba3e9e780a06&data=05%7C01%7C%7C1bff543f7185499108b408dafe15bd39%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638101666568461843%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=6gZyBKePMjNFpvVmDIEaRHI0JBxXM2n%2Fzd%2FpUGg9iMI%3D&reserved=0


Der er ikke så meget nyt i styrelsesvedtægten, men 

det er et godt dokument med fine beskrivelser. 

 

Skolebestyrelsen udtrykte bekymring omkring 

forøgelse af klassekvotienten, som nævnt i tidligere 

høringssvar. Rammerne for møder og dagsordner i 

Det Rådgivende Skoleorgan blev ligeledes drøftet. 

 

Carsten laver et udkast til høringssvar. 

 

8. Sygefravær og omkostninger til vikar Bilag 3. Udvikling i vikarudgifter 

Bilag 4. Udvikling i sygefravær på 

Nordstrandskolen 

 

Udgifterne til vikar er steget i 2022. Det skyldes 

primært ubesatte stillinger, langtidssyge samt 

barsler, hvor der er sat en vikar på. 

Sygefraværet er steget i 2022 sammenlignet med 

perioden 2019-2021. 

 

9. Skolebal den 26.1 – orientering 

 

Claus orienterede. 

Elevrådet er blevet inddraget i planlægningen. 

Festen bliver opdelt med indskoling for sig og 

mellemtrin og udskoling sammen. 

Vi har haft praktiske udfordringer med at samle 

penge ind fra forældrene, og håber at 

Støtteforeningen vil gøre det næste år.  

Eleverne får lov til at møde ind lidt senere dagen 

efter, hvilket der er opbakning til fra 

Skolebestyrelsen 

Vi prøver dette koncept af i år og evaluerer 

ordningen over de næste par år. 

 

Kl. 

20.30 

Godkendelse af referatet 

 

 

Referatet blev godkendt. 

 

 

Kommende møder:  

 

 


